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Hovedbestyrelsesreferat

HB-referat nr.  6/2008 6. juni 2008

Ordinært hovedbestyrelsesmøde tirsdag den 14. maj 2008, kl. 10.00 - 16.00, i DTS-Huset,
Hjalmar Brantings Plads 8, København Ø.

Dagsorden: 1.   Velkomst
2.   Godkendelse af referat
3.   Tillæg 2008
4.   Livsfasepolitik/seniorordninger
5.   Bijob - status
6.   Grænsedragning
7    Status TR-uddannelse - kontinuerlig tjeneste
8.   SKATs struktur
9.   Forbundets kongres 2008
10. Sekretariatets fremtid
11. Forbundets interne udvalg: Skatteudvalg - Toldudvalg
      Inddrivelsesudvalg - Uddannelsesudvalg
12. Gensidig information
13. Økonomi

Deltagere: Jørn Rise      Forbundsformand
Marianne S. Nielsen Næstformand
Gert Ingo Leander Næstformand
Gert Kamp Jensen Chefkredsen
Jens Norlund DTS Hovedcentret m.v.
Poul K. Rasmussen DTS Hovedcentret m.v.
Poul Stensbek Pedersen DTS Nordjylland
Nini Teisen DTS Nordjylland
Svend Erik Mikkelsen DTS Midtjylland
Charlotte Rosdahl Schou DTS Midtjylland
Kim Jensen DTS Sydjylland-Fyn
Tina Iversen DTS Sydjylland-Fyn
Lene Höilund Jensen DTS Midt- og Sydsjælland
Kim Theil Møllmann DTS Midt- og Sydsjælland
Jan Magnusson DTS Nordsjælland-København
Christian Balle Hansen DTS Nordsjælland-København
Henning Rasmussen DTS Nordsjælland-København

Mogens Osted Formand for Inddrivelsesudvalget

Erik Tindgard Lauridsen Sekretariatsleder
Ole Pedersen Redaktør
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Merete Keller Berdiin Faglig sekretær
Anette Albrechtsen Faglig sekretær
Jan Nørner Faglig sekretær
Connie Mortensen Faglig sekretær

1.   Velkomst

Forbundsformand Jørn Rise bød velkommen til det ordinære hoved-
bestyrelsesmøde.

Gert Kamp Jensen, Chefkredsen, deltog som suppleant for Hans Kurt
Larsen. Christian Balle Hansen, DTS Nordsjælland-København, deltog
som suppleant for Peter Hansen.

2.   Godkendelse af referater

Referatet af det ordinære hovedbestyrelsesmøde den 23. og 24. april
2008 blev godkendt og underskrevet af hovedbestyrelsen.

3.  Tillæg 2008

Første pulje til tillæg i 2008 er nu udsendt til forhandling i samarbejderne
og videre ved de enkelte skattecentre og enheder. Hovedbestyrelsen
behandle spørgsmålet om anvendelsen af tillægspuljen på mødet i april
2008 og konkludere her bl.a., at forbundet vil have fokus på oprykninger
og udnævnelser.

Siden dette møde har der på SKATs debatside været indlæg omkring
specielt de midler, som tilfaldt DTS-assistenterne i forbindelse med
aftaleresultatet. Der har således været tilkendegivelser, som klart udtryk-
ker, at assistenterne er blevet forfordelt - altså har fået for lidt.

Der er også øvrige medlemmer, som har blandet sig i denne debat og
stillet spørgsmål ved, om der egentlig er behov for at være medlem af
Dansk Told & Skatteforbund.

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om, at han den 5. maj 2008 har
drøftet den nærmere sammenhæng omkring aftaleresultatet med Kenni
Nielsen, som har startet debatten. I den forbindelse blev Kenni Nielsen
også opfordret til at sende et debatindlæg til Dansk Told & Skat, som
Jørn Rise så har mulighed for at besvare offentligt.

Hovedbestyrelsen havde en bred debat om tillægsforhandlingerne -
herunder især nogle praktiske problemer, der ved nogle skattecentre er
med at få aktuelle og komplette lister over lønforholdene ved skattecen-
tret, som der kan forhandles ud fra. Der er bl.a. et stort ønske om, at
tillidsrepræsentanterne får lister over alle medarbejdere ved skattecentret
- også dem, der er medlemmer af andre personaleorganisationer. Dette
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forhindrer persondataloven dog. Forbundet har dog rykket for de relevan-
te lister ved SAC.

Tillæggene er fordelt til samarbejderne ud fra lønlisterne pr. 1. april
2008. Hvis et medlem har flyttet tjenestested efter denne dato, må den
afgivende og modtagende tillidsrepræsentant derfor samarbejde omkring
tillægsforhandlingerne for den pågældende.

Faglig sekretær Jan Nørner er i gang med at udarbejde regneark, som
skal lette arbejdet for tillidsrepræsentanterne i forbindelse med opgørelse
af konsekvenserne af en oprykning eller udnævnelse.

Hovedbestyrelsen udveklsede erfaringer omkring de aktuelle forhandlin-
ger.

Det er endnu ikke opgjort hvor stor pulje 2, som skal fordeles senere på
året, vil blive, men et estimat ligger mellem 1 og 2 millioner.

4.   Livsfasepolitik/seniorordninger

Forbundet har modtaget et udkast til politikdelen vedrørende livsfasepo-
litikken. Dette betyder, at der endnu mangler de reelle aftaler, der viser
hvad livsfasepolitikken i SKAT rummer, herunder seniorordninger.

På mødet i SKATs hovedsamarbejdudvalg den 30. april konstaterede
forbundet, at der endnu ikke er udarbejdet udkast til aftaler. Det blev på
mødet oplyst, at dette arbejde afventer beslutning i direktionen om
rammeaftalens indhold og niveau.

Hovedbestyrelsen drøftede livsfasepolitikken. I den forbindelse havde
hovedbestyrelsen også en overordnet drøftelse af, hvordan en eventuel
implementering af aftale- og overenskomstforligets aftale omkring
plustid kan ske - og herunder hvilke konsekvenser det kan få for a-
kassemedlemmer i forbindelse med overgang til efterløn.

Erik Tindgard Lauridsen, som er formand for arbejdsløshedskassen STA
henviste til, at STA - på baggrund af kommunikation med A-kassernes
Samvirke - har den holdning, at der skal ske modregning. 

Forbundets sekretariat vil drøfte dette spørgsmål med CO II, idet det ikke
kan have været intentionen med aftaleforliget.

5.   Bijob - status

Efter enighed mellem forbundets advokat og Kammeradvokaten er sagen
henlagt til Østre Landsret frem for Københavns Byret.

Kammeradvokaten har af flere omgange fået udsættelse for indsendelse
af processkrifter, men de er nu modtaget.
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Der er intet overraskende i materialet fra Kammeradvokaten, som afviser
forbundets påstande i stævningerne. Det er endnu ikke fastlagt, hvornår
sagerne kommer for Østre Landsret.

6.   Grænsedragning

Dansk Told & Skatteforbund har - efter afslutningen af det forberedende
arbejde med den juridisk udredning hos forbundet advokat - den 29. april
2008 haft indledende møde med CO II På mødet blev både grænsedrag-
nings- og indplaceringsspørgsmålene drøftet.

Faglig sekretær Jan Nørner orienterede nærmere om mødet med CO II´s
sekretariat, hvor det fra Dansk Told & Skatteforbunds side er gjort meget
klart, at løsningen af disse sager nu må have meget høj prioritet.

CO II´s sekretariat er nu i færd med at vurdere på sagerne om grænse-
dragning - herunder også de elementer, der er kommet ind i sagerne som
konsekvens af aftale- og overenskomstforhandlingerne i 2008.

Sagerne vedrører de tilfælde, hvor forbundet ikke er enig i den grænse-
dragning der er sket af medarbejdere i SKAT med kommunal baggrund -
ved etableringen af SKAT eller i forbindelse med den indplacering, der
er sket ved overgang til statslige ansættelsesvilkår.

Det handler om en række forskellige grupper og situationer, hvor forbun-
det mener, at aftale- og forhandlingsretten skal varetages af Dansk Told
& Skatteforbund - eller de pågældende skal have valgfrihed omkring
hvilken overenskomst, de ønsker at høre ind under f.eks. på specialkon-
sulentområdet. Mere konkret handler det om:

• Grænsedragning af tidligere kommunale medarbejdere med merkono-
muddannelsen i regnskabsvæsen, revision m.v. samt registrering som
registreret revisor.
• Grænsedragning af tidligere kommunale overenskomstansatte medar-
bejdere med både en skatterevisor-/fuldmægtiguddannelse og en HA/HD.
• Grænsedragning af tidligere kommunale overenskomstansatte medar-
bejdere under uddannelse til ”skatterevisor” (Diplomuddannelsen i Skat).
• Grænsedragning af tidligere kommunale inddrivelsesmedarbejdere med
Diplomuddannelsen i Inkasso.
• Grænsedragning af tidligere overenskomstansatte medarbejdere uden
skatterevisor-/fuldmægtiguddannelse, der indplaceres som specialkonsu-
lenter, på henholdsvis HKs eller DTS overenskomst for fuldmægtige
m.v.
• Indplacering af tidligere kommunalt ansatte skatterevisorer som hen-
holdsvis fuldmægtig eller specialkonsulent.

Forbundet forventer snart at blive indkaldt til møde i CO II, hvor sagerne
skal drøftes med henblik på, hvilke skridt der skal tages for at løse de
pågældende sager - det kan både være at søge en forhandlingsløsning
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eller anlæggelse af retssager.

Hovedbestyrelsen drøftede grænsedragningsspørgsmålene og udtrykte
endnu en gang et ønske om en snarlig afklaring af sagerne - herunder at
der bl.a. i forbundets information til tillidsrepræsentanterne bliver givet
uddybende information om sagerne.

7.   Status TR-uddannelse - kontinuerlig tjeneste

På baggrund af tilbagemeldinger fra tillidsrepræsentanter, der arbejder i
kontinuerlig tjeneste, vil forbundet invitere en række interessenter -
tillidsrepræsentanter, der har medlemmer i kontinuerlig tjeneste og andre,
der udarbejder vagtplaner - til et dagsmøde den 26. maj 2008 på Com-
well Middelfart.

Formålet med mødet er at klarlægge reglerne for arbejdstid vedrørende
kontinuerlig tjeneste samt erfaringsudveksle om eventuelle udfordringer
vedrørende arbejdstidsreglerne.

Faglig sekretær Anette Albrechtsen opfordrede hovedbestyrelsen til at
indsende navne på de tillidsrepræsentanter, det ville være relevant at
invitere til temadagen.

Hovedbestyrelsen drøftede spørgsmålet om, hvorvidt medlemmer i
kontinuerlig tjeneste kan forblive under ATN-ordningen. SAC har
umiddelbart meldt tilbage, at det handler om så få personer, at der ikke er
grundlag for, at de forbliver i ATN-ordningen. Sekretariatet modtager
derfor meget gerne materiale fra tillidsrepræsentanterne, som kan anven-
des i forbindelse med de fortsatte drøftelser med SAC om spørgsmålet.

8.   SKATs struktur

Debatten omkring SKATs struktur blev igangsat på et møde mellem
SKATs ledelse og organisationernes hovedbestyrelser den 29. februar
2008. 

Dette møde blev fulgt op med et møde den 8. maj, og der er aftalt endnu
et møde den 22. maj.

Told- og skattedirektør Ole Kjær er i gang med en rundtur, hvor han
drøfter den nye struktur med lederne i SKAT. Det forlyder, at konturerne
er ved at tegne sig - at der blive tale om en modificeret model 2, hvor
slutmålet dog vil være model 3.

Hovedbestyrelsen havde en meget bred debat om forbundets holdninger
og synspunkter i forbindelse med de kommende strukturændringer.

Forbundet er især bekymret omkring virtuel ledelse, og vil søge at præge
strukturændringerne i den retning, at der i mindst muligt omfang anven-



Dansk Told & Skatteforbund Hovedbestyrelsesreferat nr. 6/2008  Side 6 

des virtuel ledelse. Der vil også være behov for en revurdering af kunde-
centertanken, således at kundecentrene kan matche de behov, der er i
dag. Samtidig vil forbundet bl.a. også fokusere på, at der stadig er avan-
cementsmuligheder i SKAT.

Hovedbestyrelsen drøftede bredt forbundets holdninger til strukturæn-
dringerne, og vil fremlægge disse for SKATs direktion på mødet den 22.
maj.

Til mødet i juni 2008 vil forbundet også søge relevant inspiration hos
andre, der i dag er organiseret på en måde, der ligner model 3 - f.eks. den
finansielle sektor.

9.   Forbundets kongres 2008

Hovedbestyrelsen drøftede dagsorden for kongressen den 8. og 9. okto-
ber 2008 på Hotel Nyborg Strand og foreslår følgende dagsorden:

1) Mødet åbnes
2) Vedtagelse af mødets dagsorden samt forretningsorden
3) Valg af mødets tillidsmænd
4) Registrering af stemmeberettigede
5) Hovedbestyrelsens beretning
6) Indkomne forslag
7) Regnskab for 2005, 2006 og 2007
8) Budget for 2009, 2010 og 2011
9) Regnskaber for Dansk Told & Skatteforbunds Fælleslegat
10) Valg af formand
11) Valg af næstformand
12) Valg af hovedbestyrelse
13) Valg af 2 revisorer og 2 revisorsuppleanter
14) Valg af legatbestyrelse samt revisor
15) Mødet afsluttes

Forslag, der ønskes behandlet på kongressen under dagsordenens punkt
6, skal i motiveret form være indsendt til forbundets sekretariat senest
den 1. september 2008.

Navne på de delegerede skal være indsendt til forbundets sekretariat
inden den 1. juni 2008.

Hovedbestyrelsen drøftede prisen for deltagelse, hvis en afdeling ønsker
at invitere gæster - f.eks. et bestyrelsesmedlem, der ikke er delegeret.

Hovedbestyrelsen besluttede, at afdelingerne kan invitere gæster
med til en fast pris på 1.500 kr., som omfatter deltagelse i kongres-
sen, forplejning og overnatning.

Hovedbestyrelsen havde en foreløbig drøftelse af, hvilke gæster forbun-
det skal invitere til kongressen. På baggrund af denne drøftelse vil der til
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mødet i juni blive udarbejdet en liste over gæster, som hovedbestyrelsen
kan tage endelig stilling til.

10. Sekretariatets fremtid

(Under behandlingen af dette punkt deltog sekretariatslederen, redak-
tøren og de faglige sekretærer ikke.)

Hovedbestyrelsen drøftede fremtiden for forbundets sekretariat i lyset af
et faldende medlemsantal, hvor det derfor handler om ved rettidig omhu
at tilpasse forbundets sekretariat til de fremtidige forhold.

11. Forbundets interne udvalg: Skatteudvalg - Toldudvalg - Inddrivelsesudvalg - Uddannel-
sesudvalg

Inddrivelsesudvalget
Formanden for Inddrivelsesudvalget, Mogens Osted, orienterede om
udvalgets aktuelle arbejde. Der arbejdes bl.a. med planlægning af en
temadag omkring inddrivelsen i Danmark.

Pressen fokuserer for tiden på, at kommunerne er utilfredse med SKATs
indsats på inddrivelsesområdet, og Mogens Osted henviste i den forbin-
delse til, at der ved en lang række skattecentre er problemer med at nå
målene, fordi der mangler personaleressourcer og ressourcer til den
nødvendige uddannelse og efteruddannelse på området.

Inddrivelsesudvalget afholder et af deres halvårlige møder med Skattemi-
nisteriets udviklingsdirektør Jesper Skovhus den 22. maj 2008.

Dansk Told & Skatteforbund deltager med en stand på Pantefogedfore-
ningens årsmøde.

Hovedbestyrelsen havde en meget bred debat om situationen på inddri-
velsesområdet i SKAT - herunder ressourcesituationen rundt omkring
ved skattecentrene. Det er nødvendigt for Dansk Told & Skatteforbunds
Inddrivelsesudvalg at foretage en nærmere analyse af tallene, idet det
umiddelbart kan være svært at genkende de aktuelle tal ved skattecentre-
ne med de tal, der bliver oplyst fra SKATs ledelse. 

Hovedbestyrelsen opfordrede i den forbindelse til, at der bliver mailet tal
om ressourcesituationen på inddrivelsesområdet til Mogens Osted. Gerne
antallet af ressourcer pr. 1. november 2005, det faktiske antal ressourcer
pr. 1. april 2008 samt ressourcetallet ifølge skattecentrenes dimensio-
nering pr. 1. april 2008.

Hovedbestyrelsen fortsatte drøftelsen af ressourcesituationen på inddri-
velsesområdet med en mere generel drøftelse af ressourcesituationen i
SKAT, hvor forbundet får mange meldinger om, at situationen gør, at
medlemmerne ikke trives, fordi der ikke er sammenhæng mellem res-
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sourcerne og de mål, SKAT skal nå.

Forbundet vil bringe ressourcesituationen op i SKATs Hovedsamarbejds-
udvalg.

Hovedbestyrelsen besluttede, at forbundet - såvel på inddrivelsesom-
rådet som bredt - fokuserer på udviklingen i ressourcesituationen og
de mål, der er stillet for SKAT, da det kan konstateres, at en række
medlemmer bliver stressede og trives dårligt med jobbet, fordi der er
for få ressourcer i forhold til de mål, der skal nås.

Hovedbestyrelsen besluttede videre, at Inddrivelsesudvalget arbejder
videre med at planlægge en temadag om inddrivelsen i Danmark - og
at der i den forbindelse estimeres en udgift til temadagen på 100.000
kr.

Skatteudvalget
Dansk Told & Skatteforbunds Skatteudvalg holdt sit seneste møde den
25. april 2008.

Formanden for Skatteudvalget, Gert Ingo Leander, orienterede bl.a. om
udvalgets arbejde med en rapport om SKATs indsatsstrategi, som har
været drøftet på et møde med indsatsdirektør Steffen Normann Hansen.
Yderligere drøftelser med indsatsdirektøren om rapporten afventer
SKATs egen evaluering af indsatsstrategien.

Udvalget har afgivet flere høringssvar omkring skattelove.

Skatteudvalget vil gerne synliggøres mere i medlemskredsen - bl.a. også
ved medlemsmøder.

Thomas Nyborg fra Skattecenter Odense er indtrådt som nyt medlem i
udvalget, hvor Morten Dannemann Jensen har overtaget næstformand-
sposten efter Niels Boldsen, som er udtrådt i forbindelse med orlov fra
SKAT.

Toldudvalget
Forbundsformand Jørn Rise orienterede om, at Toldudvalget afholdt
møde den 21. maj. Udvalget er i færd med at finde historier frem, som
kan anvendes i forbindelse med en kampagne på toldområdet.

Hovedbestyrelsen skal nærmere på hovedbestyrelsesmøde i juni beslutte
rammerne - herunder de økonomiske - for denne kampagne på toldområ-
det, hvorfor udvalgets formand Orla Olesen inviteres med til dette møde.

Fra SKAT har forbundet foretaget en anmodning om, at der anvendes
350.000 kr. fra omstillingspuljen til uddannelse i kontrol til søs i forbin-
delse med marinehjemmeværnets overtagelse af transportopgaven til søs.
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Dansk Told & Skatteforbund er ikke enig i denne disposition og
hovedbestyrelsen besluttede derfor, at forbundet ikke kan anbefale,
at midler fra omstillingspuljen anvendes til dette kursus.

Uddannelsesudvalget
Marianne S. Nielsen og Anette Albrechtsen har været i Hovedcentret og
tale med Annette Olesen og Jeanne Houen. Det var et uformelt møde,
hvor der blev talt løst om den kommende strukturændring og hvad det
indebærer af konsekvenser på HR-området og for kompetenceudvikling. 

Det korte af det lange er, at der skal være møde i direktionen i maj, hvor
direktionen skal drøfte nogle kompetencemæssige udfordringer - ud fra
spørgsmål stillet af HR. Konsekvensen af dette er, at arbejdet med
HR-strategi, kompetencestrategi, uddannelsespolitik er udskudt og
afventer den kommende strukturændring.

På næste HSU-møde den 12. juni 2008 skal arbejdsfordeling mellem
HSU og HSU-U drøftes.

Faglig sekretær Anette Albrechtsen orienterede supplerende om arbejdet
i Uddannelsesudvalget.

Der har bl.a. været henvendelser fra medlemmer, som har problemer med
få lov til at fortsætte på masteruddannelserne på grund af budgetsituatio-
nen i SKAT i 2008. 

Der overvejes at etablere et pilotprojekt i en bacheloruddannelse i finans-
iel rådgivning på Sjælland. I den forbindelse skal der skabes et overblik
over, hvor mange potentielle deltagere, der vil være.

Forbundets uddannelsesudvalg vil fortsat meget gerne have meddelelse
fra tillidsrepræsentanter og medlemmer, hvis der er medlemmer i SKAT,
som ikke får lov til at færdiggøre en igangværende skatterevisoruddan-
nelse på Forvaltningshøjskolen.

Arbejdsmiljøudvalget
Faglig sekretær Merete Keller Berdiin orienterede om arbejdet i udval-
get, hvor man bl.a. er i gang med at behandle et oplæg til en ny stress- og
sundhedspolitik i SKAT.

Udvalget ser også på, hvordan bilag F fra aftale- og overenskomstforliget
kan implementeres - og arbejder på et oplæg omkring status på forbun-
dets undersøgelse af det psykiske arbejdsmiljø i SKAT.

12. Gensidig information

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om, at han den 13. maj har
deltaget i et møde omkring etablering af Statens IT, hvor han er blevet
medlem af den gruppe, der er nedsat i Personalestyrelsen.
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13. Økonomi

Sekretariatsleder Erik Tindgard Lauridsen orienterede om regnskabso-
versigten pr. 30. april 2008, der udviser et overskud på 1.727.000 kr. mod
et budgetteret overskud på 17.000 kr.

Forbundets regnskab for 2007 er under revision.

Ved en fejl er der blevet beregnet feriepenge af honorarer til hoved-
bestyrelsesmedlemmerne. Dette korrigeres.

Der er foretaget indkøb til løft af standarden i forbundets ferieboliger i
Kollund.

Jørn Rise Ole Pedersen
Godkendt på hovedbestyrelsesmødet den 17. juni 2008

Jørn Rise Marianne S. Nielsen

Gert Ingo Leander Hans Kurt Larsen

Jens Norlund Poul K. Rasmussen

Poul Stensbek Pedersen Nini Teisen

Svend Erik Mikkelsen Charlotte Rosdahl Schou

Kim Jensen Tina Iversen

Lene Höilund Jensen Kim Theil Møllmann



Dansk Told & Skatteforbund Hovedbestyrelsesreferat nr. 6/2008  Side 11 

Jan Magnusson Peter Hansen

Henning Rasmussen


